
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/6926.

Benyújtás dátuma: 2019-07-19 16:05

Parlex azonosító: EOB7B0560001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Szél Bernadett (független) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen további intézkedésekkel akarja elérni a 
kormány 2030-ra a 40 százalékos kibocsátáscsökkentési célt, és miért csak a minimumot 
vállalja?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrég Cseresnyés Péter, az Innovációs és Technológiai Minisztérium államtitkára Magyarország 
károsanyag-kibocsátásának csökkentését dicsérve azt mondta a parlamentben, hogy az 1990 óta 
mért “32 százalékos csökkenés olyan, a zöldek által általában klímabajnoknak kikiáltott államokkal 
szemben is jelentős eredmény, mint például Dánia, mert Dánia mutatott fel jobb teljesítményt 
nálunk, de például jobb a teljesítményünk, mint Svédország vagy Németország javulása. Annak 
fényében pedig különösen figyelemre méltó a magyar teljesítmény, hogy hat uniós tagállam 
nemhogy csökkentette, hanem növelte a szén-dioxid-kibocsátást az elmúlt időszakban.”

Mint az közismert, az 1990 óta mért kibocsátáscsökkenés a szocialista nehézipar összeomlásának 
köszönhető, 2015 óta ráadásul ismételten nő a károsanyag-kibocsátásunk. A Nemzeti Energia-és 
Klímatervben a kormány 40 százalékos kibocsátáscsökkentést vállalt 2030-ra az 1990. évi szinthez 
képest, ennek megvalósításához ugyanakkor nem szerepeltet elegendő intézkedést az anyagban. Ha 
a jelenleg ismert intézkedésekből indulunk ki, nemhogy nem érné el Magyarország 2030-ra a 40 
százalékos célt, de még nőne is a kibocsátás a jelenlegi szinthez képest. Számítások szerint a 40 
százalékos cél eléréséhez további 8,2 millió tCO2e kibocsátás-csökkentés lenne szükséges.

A zöld szervezetek álláspontja szerint megfelelő kormányzati intézkedésekkel nemcsak a 40 
százalékos cél teljesíthető, de akár 55 százalékkal is csökkenthetné Magyarország a kibocsátását 
1990-hez képest. 



Kérdésem, hogy milyen intézkedésekkel akarja elérni a kormány a 40 százalékos 
kibocsátáscsökkentést, és várható-e, hogy a NEKT végleges verziójában magasabb 
kibocsátáscsökkentési célokat vállal?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. július 19.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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